
Pirátská   pozice   k   Šumavě  
 
Status   dokumentu:    pracovní    teze   krajského   týmu   pro   ŽP   a   zemědělství   Pirátů   JčK   -    ke  
schválení   krajským   fórem.    určeno   k   připomínkám   krajského   fóra   a   externích   spolupracovníků,  
následně   bude   výsledný   dokument   schválen   jako   závazné   stanovisko   jihočeských   Pirátů.  
 
 
Základem   dlouhodobě   udržitelného   řešení   je   uklidnění   emocí,   věcná   diskuse   v  
politických   otázkách   a   ryze   odborná   diskuse   bez   politických   tlaků   v   odborných   otázkách.  
 

1) Otázku ,     kolik    území   chránit   a   v   jaké   kategorii ,    považujeme   za   důležité   politické   téma.  
Národní   parky   se   vyhlašují   na   nejcennějších   územích   v   zemi.    Hlavní    Rozhodující    slovo  
by   proto   měly   mít   orgány   státní   správy,   zejména   Ministerstvo   životního   prostředí ,   s  
přihlédnutím   k   odborným   posouzením .    Zároveň    Přitom    spolupráce   a   souhlas   dotčených  
místních   samospráv   je   podmínkou   pro   rozumné   fungování,   je   zásadní   o    ně    to    usilovat.  
V   současnosti   platný   r R ozsah   jednotlivých   zón    navržený v   současnosti   navrhovaný  
správou   NP   a   MŽP   a   schválený   velkou   většinou   dotčených   obcí   (viz  
http://www.npsumava.cz/cz/5894/sekce/nova-zonace-narodniho-parku-sumava/ )  
považujeme   za   výsledek   snahy   o   kompromis   se   zájmovými   skupinami,   pro   které  
ochrana   přírody   není   prioritou.  
Jihočeští   Piráti   podporují    Podporujeme    umístění   a   rozsah   přírodních   a   přírodě   blízkých  
zón   dle   doporučení    specialistů    odborníků    na   ochranu   přírody.  

 
2) Politickým   tématem   by   naopak   nemělo   být    jak    přírodu   chránit   a   jak   zasahovat   na  

jednotlivých   místech,   co   ohrožuje   lesy   v   okolí   NP   apod.,   to   vždy   necháme   na   odborném  
posouzení.   Odmítáme   politické   zásahy   do   odborných   otázek   ochrany   přírody   a   lesnictví.  
Konkrétně,    R r ozhodující   slovo   pro   posouzení   ochranných   opatření   v   zóně   přírodní   a  
přírodě   blízké   by   měli   mít   odborníci   na   ochranu   přírody;   v   zóně   soustředěné   péče    a   v  
CHKO    také   experti   na   přírodě   blízké   zemědělství   a   lesnictví,   krajinnou   ekologii   apod.  
Budeme   vždy   vycházet   z   odborných   posouzení   ohledně   toho,    jak    přírodu   chránit   a   jak  
zasahovat   na   jednotlivých   místech,   co   ohrožuje   lesy   v   okolí   NP   apod.   Odmítáme  
politické   zásahy   do   odborných   otázek   ochrany   přírody   a   lesnictví.   
 

3) Vítáme   rozvoj   šetrné   turistiky   respektující   cíle   ochrany   NP.   Zákazy   vstupu   by   měly   mít   na  
každém   místě   dobrý   důvod,   jako   je   rušení   konkrétního   zvláště   chráněného   druhu,  
kterému   prokazatelně   škodí.    Současný   návrh   správy   NP   považujeme   za   krok   právě  
tímto   směrem  
( https://www.npsumava.cz/sprava-np/nova-zonace-a-navrh-klidovych-uzemi/navrh-klidov 
ych-uzemi-narodniho-parku-sumava/ ).    Návrh   klidových   zón    byl    je   dle   našich   informací  
připravován   na   základě   analýz   současného   stavu   a    byl bude   detailně   odůvodněn .  
Rozvoj   tzv.   tvrdé   turistiky   ( např.    lyžařské   a   další   návštěvnické   areály,   MTB,   hromadné  
akce)   musí   být   vždy   přísně   posuzován   s   ohledem   na   zachování   předmětů   ochrany   i  
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celkového   charakteru   území   a   jeho   přírodních   procesů.   A   to   i   v   zájmu   stávajících  
podnikatelů   v   oboru   cestovního   ruchu,   místních   obyvatel   a   návštěvníků.  
Budeme   podporovat   projekty   pro   ulevení   turisticky   přetížených   míst,   např.  
zatraktivněním   méně   navštěvovaných   míst   v   národním   parku   a   zejména   v   jeho   širším  
okolí.   
 

4) Pirátským   přístupem   k   řešení   nejrůznějších   kauz   ohledně   provedené,   plánované   nebo  
hrozící   výstavby   na   sporných   místech   je   důraz   na   transparentnost   vzájemných   vazeb  
jednotlivých    aktérů   a   důsledné   dodržování   platné   legislativy   (vč.   ochranných   podmínek  
chráněných   území NP )  
 

5) Národní   parky   jsou   z   velké   části   financovány   příjmy   z   prodeje   těženého   dřeva.   To   vytváří  
střet   zájmů,   správa   musí   těžit   dřevo   pro   své   finanční   přežití.   Chceme   proto    napomoci  
hledání   jiných   způsobů otevřít   diskusi   o   způsobu    financování    NP    a   v   této   souvislosti   i  
o jiné    právní   formy   Správy   NP.  
 

6) Podporujeme   způsoby   přidělování   zakázek   na   lesní   práce   a   prodeje   dřeva,   které   jsou  
vstřícné   k   menším   místním   podnikům   a   zaměstnanosti   v   regionu;   podporujeme  
zvyšování   podílu   lesnických    a   navazujících   činností    prací    prováděných   přímo  
zaměstnanci   parku.  
 

7) Ve   spolupráci   se   správou   NP   a   Plzeňským   krajem   rozšíříme   Zelené   linky   NP   Šumava   i  
dále   přes   hranice   krajů,   případně   ve   spolupráci   s   Bavorskem   a   Horním   Rakouskem   i  
přes   státní   hranice.   Budeme   nadále   podporovat   krajské   cyklobusy.   Zvážíme   větší   využití  
pošumavských   lokálek,   a   v   případě   potřeby   rozšíříme   nabídku   speciálních   sezónních  
vlaků.   Upravíme   i   návaznosti   spojů,   aby   se   turisté   lépe   dostali   do   své   cílové   destinace.  
Na   všech   linkách   do   NP   upřednostníme   ekologické   autobusy   s   pohonem   na   zemní   plyn  
či   elektrobusy.  
 

8) Požadujeme   zásadní   změnu   v   boji   proti   lesním   škůdcům   v   hospodářských   lesích   mimo  
národní   park   -   včasné   dobře   cílené   zásahy   a   lepší   hospodaření   pro   odolnější   lesy   v  
budoucnu,   v   souladu   s   našimi   návrhy   na   změnu   lesního   zákona:  
https://www.piratskelisty.cz/clanek-2533-lesnictvi-potrebuje-racionalni-pristupy-blizsi-prir 
ode-moderni-i-ty-jiz-temer-zapomenute  
https://www.piratskelisty.cz/clanek-2562-radek-holomcik-a-dan-lestina-proc-zenou-pirati- 
dobytek-do-lesa  

https://www.piratskelisty.cz/clanek-2533-lesnictvi-potrebuje-racionalni-pristupy-blizsi-prirode-moderni-i-ty-jiz-temer-zapomenute
https://www.piratskelisty.cz/clanek-2533-lesnictvi-potrebuje-racionalni-pristupy-blizsi-prirode-moderni-i-ty-jiz-temer-zapomenute
https://www.piratskelisty.cz/clanek-2562-radek-holomcik-a-dan-lestina-proc-zenou-pirati-dobytek-do-lesa
https://www.piratskelisty.cz/clanek-2562-radek-holomcik-a-dan-lestina-proc-zenou-pirati-dobytek-do-lesa

